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ÎNTREBARE

Adresată: Ministrului Agriculturii și Dezvoltării Rurale, domnul Petre Daea 
Ministrului Sănătății, doamna Sorina Pintea
Ministrului Mediului, doamna Grațiela Leocadia Gavrilescu

De către domnul senator: Nicu Fălcoi
Circumscripția electorală: 37
Grupul Parlamentar: USR
Ședința Senatului din data de: 23 septembrie 2019
Obiectul întrebării: Informații cu privire la aplicarea Legii nr. 62/2018 privind combaterea 
ambrozie!

Stimate domnule ministru al Agriculturii Petre Daea,
Stimată doamnă ministru al Sănătății Sorina Pintea,
Stimată doamnă ministru al Mediului Grațiela Leocadia Gavrilescu,

După intrarea în vigoare a Legii nr. 62/2018 privind combaterea buruienii ambrozia (Ambrosia 
artemisiifolia), au continuat să apară în mass-media locală și centrală, dar și să îmi fie semnalate 
de către cetățenii care se confruntă cu probleme de sănătate apărute pe fondul alergiilor pricinuite 
de această plantă informații potrivit cărora măsurile prevăzute de normele metodologice ale 
acestei legi nu ar fi îndeajuns de eficiente, din cauza faptului că mulți dintre cei vizați de 
prevederile legii (proprietarii sau deținătorii de terenuri, administratorii drumurilor publice, 
cailor ferate, cursurilor de apă, lacurilor, sistemelor de irigații și bazinelor piscicole unde au fost 
identificate focare de infestare cu buruiana ambrozia) care au primit avertismente și sancțiuni 



prevăzute de cadrul legal nu au recurs, din câte se pare, și la combaterea și distrugerea ambroziei 
de pe suprafețele vizate.
Așa se face că, și în acest an, în județul Timiș - județ pe care îl reprezint în Parlamentul 
României - dar și în alte județe ale țării numărul cazurilor de persoane care au dezvoltat și 
manifestă alergii, precum și intensitatea simptometor au continuat să genereze disconfort major 
și să creeze motive foarte mari de îngrijorare.
Întrucât instituțiile a căror activitate o coordonați sunt, prin reprezentanții lor, parte din 
organismele cu responsabilități în monitorizarea aplicării Legii nr. 62/2018 privind combaterea 
buruienii ambrozia, vă solicit să precizați următoarele:

• Care este, potrivit informațiilor de care dispuneți în acest moment, numărul de comisii 
mixte care au fost constituite și care au funcționat la nivel național de la intrarea în 
vigoare a acestei legi și până în prezent?

• Câte verificări, respectiv constatări ale nerespectării dispozițiilor art. 1 din Legea nr. 
62/2018 privind combaterea buruienii ambrozia de către proprietarii sau deținătorii de 
terenuri, beneficiarii lucrărilor de construcții, administratorii drumurilor publice, căilor 
ferate, cursurilor de apă, lacurilor, sistemelor de irigații și ai bazinelor piscicole au fost 
întreprinse Ia nivel național, de la intrarea în vigoare a acestei legi și până în prezent, de 
către comisiile mixte constituite la nivel de județ prin ordin al prefectului?

« Care este, potrivit informațiilor de care dispuneți până în acest moment, numărul de 
avertismente, respectiv numărul de amenzi care au fost aplicate de la intrarea în vigoare 
a Legii nr. 62/2018 și până în prezent. Vă rog să prezentați o situație detaliată, care să 
reflecte numărul de avertismente, respectiv amenzi și valoarea acestora pentru fiecare 
județ în parte (cu atât mai mult cu cât, potrivit normelor metodologice de aplicare a 
acestei legi, rezultă că până cel târziu în data de 30 noiembrie a.c. - adică în aproximativ 
2 luni - comisiile mixte au prevăzută ca atribuție de serviciu întocmirea și transmiterea 
unui raport de activitate privind numărul de persoane fizice sau juridice care au respectat 
prevederile legii, situația persoanelor care au fost sancționate cu avertisment, precum și a 
celor sancționate cu amendă, pe localități)

• Vă rog să precizați, de asemenea, dacă în urma transmiterii avertismentelor, respectiv a 
aplicării amenzilor, ați continuat să monitorizați evoluția situației de pe terenurile vizate 
și dacă dispuneți de informații referitoare la măsurile efective de eradicare a ambroziei 
care au fost întreprinse pe respectivele terenuri.

Vă mulțumesc și aștept răspuns scris.

Cu stimă,

Nicu Fălcoi

Data

23.09.2019


